
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
   

 

sa 

 

Sammanträdesprotokoll 
Kommunrevisionen 

 
2025-05-14 

 

Plats och tid 
Tveta Vista, kl. 13:00 – 15:20 

Beslutande 
Sara Larsson 
Kjell Dahlström 
Thomas Sjöberg 
Björn Deichmann  
Peter Isoz  
Astrid Johansson 
Erik Lagärde (anländer till mötet kl. 13:10) 
Britt-Inger Leander 
Eva Lundemo 
Henrik Svensson (ej närvarande, meddelat förhinder) 
Björn Westberg 
Irene Folkevik (ej närvarande, meddelat förhinder) 
Stefan Johansson 
Bert-Åke Näslund (ej närvarande, meddelat förhinder) 
Berith Josefsson 

Övriga närvarande 
Jakob Smith, EY 
Amanda Abrahamsson, EY 

Utses att justera 
Sara Larsson 
Kjell Dahlström 

Ordförande 
Sara Larsson 

Sekreterare 
Amanda Abrahamsson 

Paragrafer 
1–14 

Justeringens plats och tid 
Protokollet justeras digitalt.  

Signaturer
Se protokollets sista sida.

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 8
64

38
19

a-
b6

98
-4

80
e-

b6
44

-b
2e

e0
95

d7
2c

2



 

Sammanträdesprotokoll 
Kommunrevisionen 

 
2025-05-14 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
   

 

Organ Kommunrevisionen 

Sammanträdesdatum  2025-05-14 

Datum för anslags uppsättande Uppsattdatum 

Datum för anslags nedtagande Nedtagande datum 

Förvaringsplats för protokollet Klicka här för att ange text. 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 8
64

38
19

a-
b6

98
-4

80
e-

b6
44

-b
2e

e0
95

d7
2c

2



 

Sammanträdesprotokoll 
Kommunrevisionen 

 
2025-05-14 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
   

 

Innehåll Sida 
 

§1. Upprop, val av justerare samt tid och plats för justering och fastställande av dagordning .... 4 
§2. Föregående mötesprotokoll .................................................................................................... 5 
§3. Anmälningsärenden ............................................................................................................... 6 
§4. Förrättningar .......................................................................................................................... 7 
§5. Inkomna skrivelser ................................................................................................................. 8 
§6. Utbildning för revisionen, den nya socialtjänstlagen ............................................................. 9 
§7. Beslut om projektplaner, fördjupade granskningar .............................................................. 10 
§8. Beslut om projektplaner, lekmannarevision ......................................................................... 12 
§9. Omvärldsbevakning ............................................................................................................. 13 
§10. Rapport från grupperna ...................................................................................................... 14 
§11. Rapporter från lekmannarevisorerna .................................................................................. 15 
§12. Rapport från kommunfullmäktige ...................................................................................... 16 
§13. Ekonomisk uppföljning revisionen .................................................................................... 17 
§14. Övriga ärenden ................................................................................................................... 18 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 8
64

38
19

a-
b6

98
-4

80
e-

b6
44

-b
2e

e0
95

d7
2c

2



 

Sammanträdesprotokoll 
Kommunrevisionen 

 
2025-05-14 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
   

 

§1. Upprop, val av justerare samt tid och plats för justering och 
fastställande av dagordning 
Ordförande hälsar alla välkomna och öppnar mötet.  

Till justerare valdes Kjell Dahlström, justering sker snarast möjligt.  

Upprop genomförs. Samtliga är närvarande förutom Henrik Svensson, Irene Folkevik och 
Bert-Åke Näslund som har anmält förhinder. Erik Lagärde har meddelat att han blir sen 
(anländer till sammanträdet kl. 13:10).  

Revisorerna beslutar att dagordningen fastställs.  
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§2. Föregående mötesprotokoll 
Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna.  
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§3. Anmälningsärenden 
Inga anmälningsärenden har inkommit.  
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§4. Förrättningar 
Bert-Åke Näslund deltog 2025-04-20 på möte med stiftarrådet Lindgården 

Kjell Dahlström, Thomas Sjöberg och Sara Larsson deltog 2025-04-24 på 
kommunfullmäktiges sammanträde  

Sara Larsson och Berith Josefsson deltog 2025-04-29 på möte med Stiftelsen Erik E Karlssons 
Radio- och Teknikmuseum 

Kjell Dahlström, Thomas Sjöberg, Henrik Svensson, Björn Westberg, Astrid Johansson, Björn 
Deichmann deltog 2025-05-08 på EY:s utbildning om vatten och avloppsförsörjning  

Sara Larsson, Kjell Dahlström och Thomas Sjöberg deltog 2025-05-14 på möte med 
kommunfullmäktiges presidium 

 

 

Sara påminner om att skicka in eventuella förrättningar till Amanda via mejl.  
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§5. Inkomna skrivelser 
Det har inkommit ett antal skrivelser. Inkomna skrivelser finns publicerade på Netpublicator.  

- Kommunfullmäktiges beslut rörande Årsredovisning 2024 samt frågan om 
ansvarsfrihet. I skrivelsen framgår att kommunfullmäktiges presidium tackar 
kommunrevisionen för ett väl genomfört arbete och ett gott samarbete under det 
gångna verksamhetsåret.  
 

- Parlamentariska kommitténs beslut rörande kommunrevisionens ersättningssystem. 
Kommittén beslutade att föreslå förändring av kommunrevisionens ersättningssystem 
enligt kommunrevisionens yttrande 2025-02-19. Kommittén behandlade också frågan 
rörande antal ledamöter kommande mandatperiod, och står fast i beslutet från 2024-
12-13 om att föreslå en minskning till totalt 11 ledamöter.  
 

- Svar på revisionens granskning rörande avtalsuppföljning har inkommit från 
Jönköpings Fastighetsutvecklings AB. Svaret är undertecknat av VD. Presidiet anser 
att det är ett bra svar, men det framgår inte ifall det behandlats av styrelsen.  
 

- Svar på revisionens granskning rörande byggprojekten Djupadalsskolan och Sanda 
Högstadium har inkommit från tekniska nämnden. Sara lyfter att svaret ligger i linje 
med hur det brukar se ut från tekniska nämnden. I svaret anges att flera av revisionens 
rekommendationer inte kommer att beaktas. Sara menar att detta är något som kan 
lyftas med nämnden vid höstens dialog. Presidiet konstaterar att granskningen inte får 
något vidare genomslag, trots att det gång på gång påvisats brister i kommunens 
upphandlingsförfaranden. Gruppen för en vidare diskussion utifrån tekniska nämndens 
svar kopplat till bland annat bankgarantier.  
 

- Vid förra mötet behandlades svaret från Elmia rörande granskning av 
konsultanvändning. Svaret utgjordes endast av ett mejlsvar vilket ifrågasattes av 
revisionen. Nu har Elmia inkommit med protokoll från det styrelsemöte då 
granskningen behandlades. Av protokollet framgår att styrelsen har informerats om 
remissvaret. Det framgår inte att något beslut har fattats av styrelsen i frågan.  
 

- Det har inkommit ett e-postsvar från Jönköpings Energi rörande revisionens 
granskning av konsultanvändning. Det framgår endast att de mottagit rapporten, och 
inte ifall det behandlats av styrelsen. Presidiet förutsätter att granskningsrapporter är 
uppe för diskussion vid styrelsemöten och att bolagsstyrelserna fattar beslut om dessa. 
Detta är något som bör bevakas framöver.  
 

Inkomna skrivelser läggs till handlingarna.  
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§6. Utbildning för revisionen, den nya socialtjänstlagen  
Vid förra sammanträdet diskuterades en eventuell utbildning om den nya socialtjänstlagen för 
revisionen. Eva åtog sig att kontakta socialförvaltningen, och har efter kontakt fått tre 
föreslagna datum för en sådan utbildning. Presidiet har sett över de föreslagna datumen och 
förordar den 24 september, på eftermiddagen (återkommer med exakta klockslag framöver). 
Revisorerna är överens om detta datum.  

Eva ska återkoppla revisorernas önskemål om den 24 september till socialförvaltningen, samt 
fråga hur de går vidare med lokalbokning.  
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§7. Beslut om projektplaner, fördjupade granskningar 
a) Granskning av hantering av anställdas bisysslor 

Presidiet föreslår en justering rörande vilka nämnder som ska ingå i granskningen. Detta för att 
granskningen ska omfatta de verksamheter där det kan finnas frågetecken. Förslaget är att 
granskningen ska avse: Barn- och utbildningsnämnden, tekniska nämnden, kultur- och 
fritidsnämnden samt individ- och familjeomsorgsnämnden.  

Gruppen för en diskussion kring begreppet bisyssla och vad som definieras som en bisyssla. 
Jakob berättar kort om lagen om offentligt anställda som reglerar vilka bisysslor som anställda 
får ha. Grundinställningen är att bisysslor ska tillåtas. Bisysslor får dock inte vara 
arbetshindrande, konkurrerande eller förtroendeskadliga. Björn D lyfter att samtliga bisysslor 
ska anmälas, oavsett om de är avlönade eller inte.  

Revisorerna håller med om presidiets förslag gällande urval av nämnder, samt är överens om 
att Sara blir kontaktperson för granskningen.  

Revisionen beslutar att anta projektplanen samt att starta upp granskning av hantering av 
anställdas bisysslor med ovan justering rörande urval av nämnder.  

 

b) Granskning av äldrenämndens långsiktiga arbete med att säkerställa god nivå av 
äldreomsorg när verksamheten ska anpassas till framtida förutsättningar 

Presidiet föreslår att Erik blir kontaktperson för granskningen. Presidiet har inga synpunkter på 
projektplanen och öppnar upp för grupp 2 att inkomma med inspel. Erik lyfter att 
projektplanen diskuterades vid grupp 2:s gruppmöte. Gruppen är överens om att granskningen 
är nödvändig, med betoning på de framtida förutsättningarna. Gruppen landade i att 
projektplanen har för stort fokus på effektivisering, både i syfte och revisionsfrågor. Detta 
håller fler ledamöter med om. Gruppen anser att man bör lyfta fram den demografiska 
utvecklingen mer än effektivisering.  

Rörande 2024 års granskning om systematiskt kvalitetsarbete lyfter Erik att denna bör beaktas 
i kommande granskning. Grupp 2 har också planerat för att följa upp 2024 års granskning i en 
dialog/informell träff med förvaltningen. Detta är inte något som är bokat ännu.  

Revisionsgruppen för en fortsatt diskussion rörande projektplanen kopplat till effektivisering, 
bibehållen kvalitet och demografi.  

Saras förslag är att projektplanen finjusteras och behandlas på nytt vid revisionens 
junisammanträde. Erik instämmer.  

Gruppen är överens om att skjuta på beslut om projektplanen till nästkommande 
revisionssammanträde. 

 

c) Hearing om tillväxtfrämjande åtgärder 

Presidiet har arbetat med frågeställningarna i projektplanen. Presidiet föreslår att följande 
frågor utgår ifrån projektplanen: 2, 5, 7, 8, 12 och 13. Samt föreslås fråga 9 förändras till hur 
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kommunen involverar medborgarna och näringslivet i beslutsprocesser som rör tillväxt och 
utveckling. Gruppen för en diskussion utifrån detta och de frågor som föreslås utgå.  

Björn D anser att fråga 12 är viktig. Berith, Astrid och Stefan instämmer och anser också att 
fråga 13 är viktig.  

Efter diskussion är Saras förslag att fråga 12 tas med i projektplanen, samt att fråga 8 och 13 
kombineras till en fråga istället, totalt 11 frågor. Gruppen instämmer.  

Hearingen ska pågå i cirka 1,5 timme. Troligtvis deltar delar av kommunstyrelsen samt chefen 
för näringslivsavdelningen, motsvarande 4 – 5 personer. Från revisionens håll bör inte fler 
personer än så medverka, därför är förslaget att presidiet deltar vid hearingen.  

Revisionen beslutar att anta projektplanen med ovan justeringar.  
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§8. Beslut om projektplaner, lekmannarevision  
a) Granskning av långsiktig ekonomistyrning 

Presidiet har diskuterat vilka bolag som bör ingå i granskningen. I projektplanen ska Elmia och 
Jönköping Airport omfattas av granskningen. Förslaget är att Jönköping Airport tas bort och 
istället läggs Jönköping Energi till. Kjell beskriver bakgrunden till att Jönköping Energi läggs 
till, bland annat utifrån en turbulent energimarknad och omvärld, samt eftersom bolaget står 
inför stora investeringar. Revisorerna håller med om ovan justering. Kontaktperson för 
granskningen blir Sara.  

Revisorerna beslutar att anta projektplanen med ovan justering samt att starta upp granskning 
av långsiktig ekonomistyrning.  

  

b) Granskning av kalkylering och riskhantering avseende fastighetsvärderingar 

Presidiets förslag är att skjuta på beslut om denna projektplan till junisammanträdet. Det har 
förts diskussioner kring vilka bolag som ska ingå i granskningen men presidiet har landat i att 
de bolag som framgår av projektplanen är lämpliga.  

Det ska göras ett antal redaktionella ändringar i projektplanen. Kjell redogör kort för varför 
beslut om projektplanen skjuts till nästkommande sammanträde. Det räcker att granskningen 
startas upp efter sommaren.  

Förslaget är därmed att det görs några redaktionella ändringar och att revisionen tar upp 
projektplanen för beslut vid junisammanträdet. Revisorerna är överens om detta.  

Sammanträdet pausas för fika kl. 14:24.  

Sammanträdet återupptas kl. 14:41.  
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§9. Omvärldsbevakning  
Thomas berättar om en artikel: ”Vi asfalterar över fälten, och kommer svälta i krig”. Artikeln 
handlar om säkerhetsläget och att Sverige måste kunna bli mer självförsörjande.  

Peter lyfter att en kommunikatör i Jönköpings kommun fått ett pris, Klarspråkskristallen.   

Presidiet deltog vid kommunfullmäktiges sammanträde i april. Vid sammanträdet lyftes 
stadsbyggnadsnämnden flertalet gånger relaterat till deras beslutsgång, handlingar och 
processer för detta. Det finns en del kritik, exempelvis otydligheter kring fattade beslut och 
efterhandskonstruktioner. Gruppen för en vidare diskussion utifrån detta.  

Björn D tipsar om en gratis tidningstjänst vid namn Realtid Finans.  
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§10. Rapport från grupperna  
Grupp 1: Presidiet hade möte med kommunfullmäktiges presidium under morgonen. Vid mötet 
stämde de av revisionens pågående arbete, revisionsplanen med mera.  

Grupp 2: Gruppen hade gruppmöte förra veckan. Vid mötet diskuterades främst punkterna på 
dagens sammanträde. Gruppens pågående granskning rörande krisberedskap inom hälso- och 
sjukvården ska faktagranskas i närtid, Erik har tagit del av utkast och menar att det är en väl 
genomförd och tydlig granskning.  

Vid återrapporteringen från protokollsläsning lyfte Eva en informationspunkt från 
äldrenämndens aprilsammanträde: ”Hälso- och sjukvårdsteam 6 arbetar med insatser för 
medborgare inom funktionshinderomsorgen. Inom hälso- och sjukvårdsfunktionen är teamet 
det enda team som enbart arbetar dagtid. För att möta upp medborgarnas behov på kvällar 
och helger är förslaget att sjuksköterskornas schema inkluderar ett helgpass var femte helg 
och två kvällspass under en femveckorsperiod. Med anledning av förändringen har nästan 
samtliga sjuksköterskor i teamet sagt upp sig. För att säkerställa bemanningen innan nya 
rekryteringar kan genomföras kommer förvaltningen att hyra in bemanningssjuksköterskor.” 

Detta är något som bör följas framgent.  

Sara frågar hur utvecklingen kring försörjningsstödet ser ut då hon hört om en ökande trend. 
Erik tar med frågan.  

Grupp 3: Gruppen diskuterade främst projektplanerna. Peter lyfter också några av de punkter 
som lyftes vid återrapporteringen från protokollsläsningen, däribland utdelat miljöpris, 
behandling av vattentjänstplan, och stadsdirektörens beslut om att köpa golv till Huskvarna 
Garden.  
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§11. Rapporter från lekmannarevisorerna  
Revisorerna för en kort diskussion rörande Vätterhem och nybyggda lägenheter. Eva lyfter en 
oro över att lägenheter ska stå tomma. Revisorerna för en vidare diskussion kring detta och 
hyresnivåer. Det finns ett litet utbud av småhus och det är svårt att få fram tomter för sådan 
bebyggelse.  
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§12. Rapport från kommunfullmäktige  
Presidiet deltog på kommunfullmäktiges senaste sammanträde. Rapport finns publicerad på 
Netpublicator. Det var ett långt sammanträde där årsredovisning och hållbarhetsbokslut var de 
stora frågorna. Thomas lyfter att Sara gjorde en bra redovisning av revisionsberättelsen.   

Nästa sammanträde i kommunfullmäktige hålls den 27 maj, då deltar Peter och Stefan.  
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§13. Ekonomisk uppföljning revisionen  
Den ekonomiska uppföljningen finns publicerad på Netpublicator. De stora posterna kring 
arvode, förlorad arbetsinkomst och liknande ligger ganska exakt på vad de ska förbruka. Delen 
som avser sakkunnigt biträde kommer att förbrukas mer av framöver då inga fördjupade 
granskningar är fakturerade ännu.  

Den ekonomiska uppföljningen läggs till handlingarna.  
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§14. Övriga ärenden 
Stefan lyfter Parlamentariska kommitténs skrivelse och undrar om det är ett beslut eller ett 
förslag. Sara beskriver att kommitténs förslag troligen kommer ligga i deras slutrapport som 
lämnas till kommunfullmäktige. Rörande hur sammansättningen av ledamöter ska se ut är det 
inget som revisionen är remissinstans för.  

Peter informerar om ett seminarium om stadsbyggandsvisionen under torsdag eftermiddag.  

Nästa sammanträde hålls den 11 juni.  Sammanträdet börjar kl. 8.30 på Häggebergs vattenverk. 
Besöket pågår till kl. 10.00. Därefter hålls fika på Rådhuset. Kl. 11 kommer representanter från 
badhusprojektet och presenterar arbetet, och efter det blir det lunch kl. 12 på Brasserie Park. 
Efter lunch hålls ordinarie sammanträde.  

Mötet avslutas kl. 15:20.   
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Kjell Dahlström Sara Larsson
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Kopia/bekräftelse på e-signerat dokument.
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